
Protokoll fra ekstraordinært møte i rovviltnemnda i 
region 3/Oppland 25. januar 2024   

 

 
    

Møte innkalt av: Sekretariatet v/Statsforvalteren 

Møtedato og møtetid: 25. januar 2024 kl. 10- 12 

Møtested: Rosenlund, Lillehammer 

Møteleder: Aud Hove 

Møtereferent: Therese Ruud 

Deltakere fra 
rovviltnemnda 

Aud Hove, Johannes Wahl Gran og Hanne Velure.  

Deltakere fra 
Statsforvalteren 

Therese Ruud og Thomas Olstad 

Tilhørere: Ole Knut Steinset/SNO (første del av møtet), Arne Manger/Innlandet 
bondelag, Torbjørn Dahl/Naturvernforbundet. 

 
Åpen post kl. 10.00-10:15 

Innlegg ved Arne Manger/Innlandet bondelag og Torbjørn Dahl/Naturvernforbundet 

01/24 Uttak av jerv i Skjåk og Lesja- status etterjulsvinteren 2024. 
Nemdas leder, Aud Hove, framsatt følgende 2 forslag som stemmes over: 

1. Forslag til sammenslåing av lisensfellingsområde fra 1. februar 2024 

Følgende forslag til vedtak ble lagt frem for nemnda av leder;  

 

«Rovviltnemnda mener det er viktig å sikre den todelte målsettingen. 

Med bakgrunn i skadehistorikk og skadepotensial i regionen og godkjent lisensfellingskvote vedtar 

nemnda å slå sammen lisensområde A – jerveprioritert og lisensområde B – beiteprioritert, slik at 

lisensfellingsområde for jerv blir i hele region 3 fra og med 1. februar 2024 til ut lisensfellingsperioden 

15. februar 2024 for å kunne ta ut resterende lisensfellingskvote for jerv 2023/2024 som var 10 dyr 

med hunndyrkvote på 6 dyr til sammen. 

 

Viser til saksframstilling og vedtak i sak 13/23.» 

 

Sekretariatet ble bedt om å gi sine innspill til forslaget. Etter sekretariatets vurdering vil en slik 

endring være å anse som et nytt enkeltvedtak der klagefristen vil løpe inn i fellingsperioden. Det 

er KLD som har fattet det gjeldende vedtaket etter klagebehandling, og beste forvaltningspraksis 

vil være å sende en anmodning til KLD om å endre eksisterende vedtak, i stedet for å gjøre et helt 

nytt vedtak. Dette har også KLD presisert selv i lignende saker at er best forvaltningspraksis. 

Sekreteriatet minnet også om intensjonen om differensiert forvaltning av jerv i tråd med 

forvaltningsplan, noe KLD har vektlagt i sitt vedtak.  

 

Aud Hove foreslår da å sende en anmodning til KLD om at de øker tispekvota med et dyr 

innenfor forvaltningsområde for jerv slik at lisensfelling kan gjenopptas også i dette område fra 1. 

februar.   



 
Aud Hove legger frem nytt forslag til nemnda;  

Anmodning om å øke lisensfellingskvota for jerv med ett (1) hunndyr i jerveprioritert sone 

Rovviltnemnda mener det er viktig å sikre den todelte målsettingen og har over flere år meldt inn 

til både Klima- og miljødepartementet og Landbruks- og matdepartementet ei stor bekymring for 

ikke å få tatt ut jerv og regulert bestanden der det er har vært større skader på og tap av sau over 

flere år.  Dette gjelder spesielt områder i Skjåk og Lesja kommuner innenfor jerveprioritert 

område, men også på grensa mellom Ringebu, Øyer og Lillehammer i beiteprioritert område. 

Resultatet av lisensfellinga for jerv i inneværende lisensfellingsperiode har ikke fått noe 

tilfredsstillende resultat med tanke på skadepotensialet for kommende beitesesong. Det ble ikke 

uttak av jerv i de nevnte områder og spesielt for Skjåk og Lesja kommune er dette alvorlig for 

beitenæringa med tanke på beitesesongen 2024.  

Lisensfellinga i lisensområde A – jerveprioritert – ble avsluttet før jul fordi hunndyrkvota på to dyr 

i jervepriortert område ble oppfylt. 

Med bakgrunn i skadehistorikk og skadepotensial i regionen og godkjent lisensfellingskvote ber 

nemnda Klima- og miljødepartementet om å utvide hunndyrkvota for region 3, Oppland, med 1 

hunndyr slik at lisensfelllinga kan fortsette i lisensområde A – jerveprioritert område, alternativt 

flytte 1 hunndyr over fra beiteprioritert til jerveprioritert område. 

Viser til saksframstilling og vedtak i sak 13/23. 

Status for lisensfellinga pr. 25.01.2024 (tall i parentes er antall hunndyr): 

 

 2023/2024 Beiteprioritert Jerveprioritert 

Lisensfellingskvote 10 jerv (5) 5 (3) 5 (2) 

Jerv felt på lisensfelling 4 jerv  1 3 (2) 

Resterende lisensfellingsvkote 6 jerv 4 (3) 2 

 

 
 

Avstemning- anmodning om å øke hunndyrkvota: 

Leder sitt forslag til brev blir vedtatt 2 for og 1 mot.  



Rovviltnemndas vedtak:  

Nemnda sender følgende brev til KLD og LMD  

 

Anmodning om å øke lisensfellingskvota for jerv med ett (1) hunndyr i jerveprioritert sone 

Rovviltnemnda mener det er viktig å sikre den todelte målsettingen og har over flere år meldt inn 

til både Klima- og miljødepartementet og Landbruks- og matdepartementet ei stor bekymring for 

ikke å få tatt ut jerv og regulert bestanden der det er har vært større skader på og tap av sau over 

flere år.  Dette gjelder spesielt områder i Skjåk og Lesja kommuner innenfor jerveprioritert 

område, men også på grensa mellom Ringebu, Øyer og Lillehammer i beiteprioritert område. 

Resultatet av lisensfellinga for jerv i inneværende lisensfellingsperiode har ikke fått noe 

tilfredsstillende resultat med tanke på skadepotensialet for kommende beitesesong. Det ble ikke 

uttak av jerv i de nevnte områder og spesielt for Skjåk og Lesja kommune er dette alvorlig for 

beitenæringa med tanke på beitesesongen 2024.  

 

Lisensfellinga i lisensområde A – jerveprioritert – ble avsluttet før jul fordi hunndyrkvota på to dyr i 

jervepriortert område ble oppfylt. 

 

Med bakgrunn i skadehistorikk og skadepotensial i regionen og godkjent lisensfellingskvote ber 

nemnda Klima- og miljødepartementet om å utvide hunndyrkvota for region 3, Oppland, med 1 

hunndyr slik at lisensfelllinga kan fortsette i lisensområde A – jerveprioritert område, alternativt 

flytte 1 hunndyr over fra beiteprioritert til jerveprioritert område. 

Viser til saksframstilling og vedtak i sak 13/23. 

 

Status for lisensfellinga pr. 25.01.2024 (tall i parentes er antall hunndyr): 

 

 2023/2024 Beiteprioritert Jerveprioritert 

Lisensfellingskvote 10 jerv (5) 5 (3) 5 (2) 

Jerv felt på lisensfelling 4 jerv  1 3 (2) 

Resterende lisensfellingsvkote 6 jerv 4 (3) 2 

 

 
 



2. Forslag til brev «Skadeførebyggande ekstraordinære uttak jerv før beitesesongen 2024» 

Leder legger frem forslag til brev angående skadeforebyggende ekstraordinære uttak av jerv før 

beitesesongen 2024.  

Leder foreslår at dette brevet sendes til Miljødirektoratet og KLD sammen med vedtak i sak 36/23   

Forslag til prioriteringer for eventuelle ekstraordinært uttak av jerv vinteren 2023/2024.  

 

Under diskusjon i nemnda blir de enige om å ta ut Lesjaskog som område som er aktuell for 

ekstraordinære uttak i brevet siden der har det vært uttak gjennom lisensfelling.  

 

Avstemning- brev om ekstraordinære uttak: 

Enstemmig vedtatt. 

Vedtak 

Brev oversendes KLD og Miljødirektoratet, men Lesjaskog tas ut av prioritert liste. Som vedlegg til 

brevet sendes vedtak i sak 36/23.  

02/24 Kvotejakt gaupe 2024- vurdering av resultater fra foreløpige registreringer 
gaupe i region 3 vinteren 2023/2024. 
 

SNO orienterte om status for gauperegistreringer så langt, se vedlagt presentasjon.  

Leder foreslår at det sendes en anmodning til KLD om at familiegrupper av gaupe unntas for jakt 

også i beiteprioritert område frem til 28. februar, noe som er i tråd med den faglige tilrådningen 

til Miljødirektoratet.  

Johannes Wahl Gran fremmer forslag om at anmodningen bør være at vedtak om gaupekvoten i 

region 3 i sin helhet justeres i tråd med den faglige tilrådningen til Miljødirektoratet.   

Avstemning 

2 stemmer for forslaget til leder, 1 stemme for forslaget til Wahl Gran.  

Vedtak 

Det sendes følgende anmodning til KLD; 

« Rovviltnemnda i region 3 ønsker å sende en anmodning om at KLD endrer deres vedtak i sak 

35/23 kvote for kvotejakt gaupe i forbindelse med departementet sin klagebehandling av vedtaket. 

Nemnda ønsker at det blir satt vilkår om at familiegrupper av gaupe i beiteprioritert område er 

fredet frem til 28. februar. Nemnda sender denne anmodningen med bakgrunn i de opplysninger 

som foreligger om gaupebestanden i region så langt i vinterens registreringsarbeid og legger 

føre-var prinsippet til grunn.» 

03/24 Eventuelt 
Møtegodtgjøring: 1 time forberedelse og 2 timer for møte 

 


